
stvaranje jasnog i efikasno 
primjenjivog institucionalnog i 
pravnog okvira poslovanja te 
povoljna ulagačka klima osnovni 
su preduvjeti intenzivnijeg 
dotoka toliko potrebnih 
stranih investicija, jedinstveni 
je zaključak konferencije 
"investment summit croatia 
and see", održane 9. svibnja u 
Zagrebu. 

Ispred Ministarstva gospodarstva skup 
je otvorila Tamara Obradović Mazal, 
zamjenica ministra, koja je rekla kako 
je, usprkos očitom smanjenju švedskih 
investicija u Hrvatsku, ovaj skandinavski 
div s ukupno 602 milijuna eura izravnih 
ulaganja još uvijek deseti po veličini 
ulagač u našu zemlju te da je u tijeku 
pokretanje novog investicijskog ciklusa 
koji će zaustaviti trogodišnji negativni 
trend. Naglasila je kako će Vlada kroz 
identifikaciju konkretnih investicijskih 
projekata, sagledanih na temelju 
kvalitativnih i kvantitativnih kriterija uz 

jasno postavljene strateške prioritete 
važnosti i utjecaja na cjelokupno 
gospodarstvo, sustavno pokrenuti novi 
investicijski ciklus. Summit je, zajedno 
sa švedskim Trgovinskim vijećem, 
organiziralo Veleposlanstvo Švedske pa 
je u njegovu radu aktivno sudjelovao 
i švedski veleposlanik u Hrvatskoj g. 
Fredrik Vahlquist, a podršku su pružili 
HUP i HGK.

ljudi>kao>glavna>
komparativna>
prednost
Među više stotina okupljenih sudionika, 
uglavnom s interesnih područja 
energetike i infrastrukture, uključujući sve 
vrste transporta i telekomunikacije, te 
uz sudjelovanje poznatih međunarodnih 
tvrtki poput Bombardiera, Kapscha ili 
Saaba, kompanija Ericsson Nikola Tesla 
je, kao članica globalne korporacije 
Ericsson, na ovom poslovno-
financijskom okupljanju imala posebno 
zapaženu ulogu.

Riječi mr. sc. Gordane Kovačević, 
predsjednice Ericssona Nikole Tesle 
prema kojima niti jedna država nije 
konkurentna u svemu pa je stoga 
ključno strateški odrediti područja u 
kojima ćemo graditi međunarodnu 
konkurentnost, prenijeli su kao vodeću 
poruku gotovo svi mediji koji su pratili 
ovo međunarodno događanje. Pritom 
je naglasila da ulagači tržište Hrvatske 
trebaju promatrati i kao odskočnu 
dasku za prodor u regiju te se založila 
za pojačano ohrabrivanje ulaganja u 
istraživanje i razvoj, gdje je Hrvatska 
s udjelom od 0,8 posto BDP-a pri 
europskom dnu. Također je navela da 
su brze strukturne reforme, jačanje 
tržišne pozicije i konkurentnosti, 
stvaranje poduzetničke klime i 
motivirajućeg poslovnog okruženja, 
modernizacija obrazovnog procesa te 
veća ulaganja u istraživačko-razvojne 
projekte ključne pretpostavke za 
povećanje investicija i gospodarski 
rast. Kao odgovor na zaključno pitanje 
postavljeno tijekom centralne panel 
diskusije, gđa. Kovačević je odlučno 
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tamara obradović Mazal, zamjenica 
ministra gospodarstva otvara skup

Uobičajene komunikacijske 
aktivnosti tijekom summita

prof. vesna pusić, ministrica vanjskih i 
europskih poslova zatvara skup

definirala da su upravo ljudi i njihove 
kompetencije naša prednost u odnosu 
na ostale zemlje.

Sličnu je procjenu o kreativnoj 
domaćoj radnoj snazi, kada je 
u poticajnom okruženju, dala i 
ravnateljica Ekonomskog instituta 
Zagreb, dr. sc. Sandra Švaljek te 
je naglasila da Vladina nastojanja 
trebaju biti usmjerena na svladavanje 
administrativnih zapreka ulaganjima te 
na unapređenje profesionalnosti javnog 
sektora u davanju usluga poslovnom 
sektoru i građanima. Ohrabrujuće su 
zvučale riječi Marka Dooleya, starijeg 
izvršnog direktora iz australske 
Macquarie Group koji je ustvrdio da je 
Hrvatska ipak, u zadnje vrijeme, već 
ostvarila značajni napredak u poticanju 
stranih investicija, dok Christoph 
Schoefboeck, član uprave Erste banke 
za veći uspjeh Hrvatske u privlačenju 
stranih ulaganja preporučuje stvaranje 
industrijskih klastera pri čemu je 
posebno izdvojio upravo značajan 
potencijal ICT klastera. 

Tijekom cjelodnevnog, djelomično i 
paralelnog rada u sesijama posvećenim 
infrastrukturi te obnovljivim izvorima 
energije i tehnologijama koje čuvaju 
okoliš, između ostalog su predstavljeni 
brojni projekti i primjeri inovativnih 
načina njihovog financiranja koji bi 
trebali potaknuti nove investicije u 
Hrvatsku.

Podrška>vlade
Skup je formalno zatvorila, a bilateralne 
poslovne razgovore istodobno otvorila 

prof. Vesna Pusić, ministrica vanjskih 
i europskih poslova koja je smjestila 
ovo događanje u kontekst našeg 
pristupanja EU, ali i razvoja cijele 
regije. Podsjetila je na dugogodišnju 
uspješnu političku i gospodarsku 
suradnju Hrvatske i Švedske te 
istaknula da je Carl Bildt prvi strani 
ministar vanjskih poslova koji je 
posjetio Hrvatsku nakon samostalno 
provedenih izbora, a Ericsson Nikola 
Tesla je primjer uspješne suradnje 
i značajnog švedskog ulaganja 
u Hrvatsku. Svjesna da hrvatske 
institucije nisu savršene i da ima 
još puno prostora za poboljšanja, 

istaknula je veliku važnost ovog skupa 
te potvrdila da je ova Vlada posvećena 
otklanjanju ograničenja i barijera koje 
je identificirala te pojasnila već vidljive 
prve pozitivne pomake u slučajevima 
poput Rockwoola ili Ikee. Kreiranje 
pozitivne investicijske atmosfere 
te osiguranje jasnog i primjenjivog 
institucionalnog i pravnog okvira 
za pokretanje investicija i kvalitetno 
poslovanje, obećanje je koje su svi 
okupljeni pozdravili nepodijeljenim 
pljeskom. Građani Hrvatske i svi 
sudionici Summita, gospodarstvenici i 
investitori, nakon ovog prvog, nasušno 
trebaju i drugi korak.

bilateralni susret Gordane kovačević, predsjednice ericssona nikole 
tesle i Fredrika vahlquista, veleposlanika Švedske u Hrvatskoj


